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 Rådet för 
funktionshinderfrågor 
        
   Stadsteatern – Kulturnämnden - Skönhetsrådet   

 
Protokoll nr 1 från ordinarie möte den 23 januari 

2018 
 
Lokal: Stadsarkivet, Kungsklippan 6.  
Rum: Hyllan  
Tid: 14. 00 – 16. 00 
   
 
Närvarande rådsmedlemmar: 
Magnus Lindmark, SRF (nominerad) 
Eva Söderbärj, vice ordf. HSO/FUB 
Louise Lindström, DHR Stockholmsavdelningen 
Anita Odell, HSO/OCD-föreningen Stockholm 
Sven Hallberg, Ångestföreningen i Stockholm ÅSS 
Anne Sjökvist, HRF i Stockholm (nominerad) 
Adjungerad Stefan Petersson, adjunkt och arkitekt KTH 
 
Närvarande tjänstemän: 
Christer Nygren, fh-rådssekreterare. 
Kulturförvaltningen/Kulturskolan Stockholm 
Karin Bolin, projektledare, Kulturförvaltningen 
Ola Larsson, arkivarie Stadsarkivet. 
Lennart Ploom, förvaltningschef Stockholms stadsarkiv 
Peeter Mark, biträdande avd. chef Stockholms stadsarkiv 
 
Anmäld frånvaro: Gunilla Göran och Ronald Hallgren. 
 
 

1. Sammanträdets öppnande och godkännande av 
dagordningen. 



 

 

 

Eva Söderbärj vice ordföranden öppnade mötet och 
dagordningen godkändes. Presentation alla runt bordet 
presenterade sig. 

2. Representanter för Stockholms stadsarkiv berättar om 
verksamheten 

Lennart Ploom och Peeter Mark hälsade oss välkomna. Båda 
berättade om verksamheten och planerna inför framtiden. 

Stadsarkivet är arkiv för Stockholms stad och för Stockholms 
län. Här kan du följa Stockholms invånare och stadens 
utveckling från medeltiden fram till idag. Det är möjligt tack 
vare arkiven från folkbokföringen, byggnadsnämnden, 
domstolarna, skolorna, polisen, idrottsföreningarna, de politiska 
partierna och många andra arkiv. Man räknar med att behovet av 
att arkivera material kommer att utökas inom en period av 15 år 
med en yta motsvarande 8,5 mil. För att kunna tillmötesgå 
behovet kommer ett nytt byggnadshistoriskt center byggs vid 
Liljeholmskajen, man frigör utrymme på 6000kvm. Peeter vill 
återkomma till rådet under våren med aktuella ritningar som 
rådet kan ta ställning till och bidra till utformningen av 
lokalerna. I lokalerna ska också erbjudas spännande pedagogisk 
verksamhet, redan nu samarbetar stadsarkivet med KTH, 
ArkDes. En viktig utmaning som inte bara berör stadsarkivet, 
utan samtliga verksamheter inom Staden är, att nå nya 
målgrupper, yngre personer med utländsk bakgrund. För mer 
info: http://stadsarkivet.stockholm.se/om-oss/Nytt-
byggnadshistoriskt-center/ Peeter Mark erbjöd en kort guidad 
tur i Stadsarkivets lokaler, det uppskattades och flera av rådets 
medlemmar anslöt till guidningen. 

Karin Bolin, informerade om aktuellt status vad gäller 
ombyggnadsplanerna för Asplundhuset, här finns två 
utvecklingsalternativ, ombyggnad/tillbyggnad eller endast 
renovering av Stadsbiblioteket, i nuläget har inget beslut fattats 
om vilket av alternativen som ska gälla. Väljer man alternativ 
två innebär det att nya lokalytor kan tas i anspråk för utveckling 
av ny pedagogisk verksamhet. Det första alternativet innebär att 
befintliga lokaler främst, interiört förbättras, men att ingen 
direkt ny verksamhet tillkommer. Karin önskar återkomma 
under våren när nämnden fattat beslut om vilket alternativ som 
förordas. Båda perspektiven bör beaktas utifrån en 
barnkulturanalys. Tillgänglighetskonsulten Lisa Lindström är 
behjälplig under projekttiden. Rådet önskar i god tid få ta del av 
handlingarna kring detta, med betoning på ritningar som berör 
funktionsnedsättningsperspektivet. 

 



 

 

 

 

3. Uppföljning av föregående protokoll. Val av justerare. 

Mötesprotokollet från den 5 december godkändes och lades till 
med tillägget: 

 Mötet noterar att en felskrivning ägt rum gällande 
protokollet från den 5 december 2017. Det står att Magnus 
Lindmark är ordförande, han är nominerad. 

 Sven Hallberg utsågs till att justera dagens protokoll. 
 Rådet önskar information kring vilka kriterier, som gäller 

för Stadens nya e – upphandlingssystem utifrån 
funktionshinderperspektivet. 

 Stadsmuseet öppnande är senarelagt till den 1 mars vilket 
betyder att utställningarna skjuts fram till november 2018-
tidigast. 

 Medborgarhuset renoveringsarbetena i huset har medfört en 
påtaglig fördyrning av hela projektet. Beslut om kommande 
tidsplan och entreprenör väntas i fastighetsnämnden i 
december. Återflytt av de kulturella verksamheterna som 
KUF bedriver på en yta av 3100kvm beräknas till 2020. 
Kulturskolan har erbjudits, i kommande förslag rum, endast 
för teaterverksamheten. Var de övriga verksamheterna och 
aktiviteterna inom; musik, bild och form, dans-ska husera är 
inte löst. Kulturskolan har anställt en konsult för att 
undersöka vilka alternativa lokaler som kan erbjudas. 
 

  4.   Förslag på ny ordförande för rådet  
Rådet ansåg att valet av ny ordförande bör skjutas till nästa 
möte eftersom både Magnus Lindmark och Anne Sjökvist ännu 
bara är nominerade. Vi inväntar nämndens beslut. Frågan 
bordlades till nästa möte. 
 

5. Synpunkter på lokaler och handlingars tillgänglighet.  
Rådet kunde konstatera att tillgängligheten till lokalerna är 
god, dock konstaterades att hörselslingan, just vid detta 
tillfälle, inte fungerade till belåtenhet. Även akustiken 
diskuterades, mycket glas skapar en ”hård” ljudbild. 

 
6. Rådets svar på inkommen remiss Program för delaktighet 

för personer med funktionsnedsättning 
Skrivelsen från Magnus Lindmark som rådets medlemmar haft 
tillfälle att yttra sig över, godtogs ograverat av 
kulturförvaltningens som svar på remissen från 
kommunstyrelsen. 



 

 

 

 
 

7. Uppföljningsfrågor 
Anne Sjökvist kan avhämta sin iPad hos Kajsa Rydergård på 
kulturförvaltningen i Rinkeby. Anne har fått Kajsas 
kontaktuppgifter. 

 Christer bjuder in företrädare för Parkteatern under  
våren. 

Rådet har haft möjlighet att ta del av ärendena via 
www.insyn.stockholm.se    
Rådet vill gärna, om möjligt, åka med då Kulturnämnden 
åker på någon studieresa. 

 
8. Ärenden till kulturnämndens sammanträde den 30 

januari. 
Christer redogjorde för kommande ärenden till 
Kulturnämnden.  

 Magnus Lindmark har yttrat sig angående remissen om 
Ett Stockholm för   alla - Program för tillgänglighet och 
delaktighet för personer med funktionsnedsättning 2018-
2023. Dnr: 171-1831-2016 

 Utifrån”Kompetensförsörjningsplan för 
kulturförvaltningen” efterlyser rådet en tydligare 
målformulering som beskriver riktade utbildnings och 
kompetenshöjande kurser/workshops i frågor som rör 
tillgänglighet och funktionsvariationer. Målgruppen 
föreslås till berörda tjänstemän inom förvaltningen. 

 Rådet vill föreslå nämnden att inrätta en tjänst/funktion 
för implementering det nya programmet för 
funktionshinderfrågor, Ett Stockholm för alla. 

  
9.  Ombyggnadsprojekt. 

Rådets vilja är att besöka och ta del av, i god tid, nedan    
planerade ombyggnadsprojekt. Viktigt att Kulturförvaltningens 
egna lokaler uppfyller kriterierna för 
tillgänglighetsanpassning! 

 Skärholmens biblioteks  nya entré samt café är senarelagt till 
1 augusti. Vi bör kolla upp hur det funkar ur 
funktionshinderperspektiv. 

 Kulturskolan i Vällingby öppnar i lokaler inne i gallerian 1 
januari 2018. 

 Planerna  för ny lokal till Kulturskolan i Husby ligger för 
beredning, eventuellt blir det en återremiss. 

 Årsta bibliotek och kulturskola väntar på en ombyggnad. 
Byggnaderna är K-märkta. 



 

 

 

 Norra Djurgårdsstadens kommande  kulturskola och 
bibliotek, som väntas öppna under 2019, utökas eventuellt 
med en lokal som kan hyras ut till föreningslivet.  

 Stadsmuseet beräknas öppna för allmänheten, tidigast 
november 2018. 

 Liljevalchs befintliga  byggnad beräknas vara klar i början 
av  2018 och tillbyggnaden vara klar i april 2020. 

 I arbetet med Medborgarhuset ser man nu över 
kostnadsbilden. Vilket kan komma att medföra att 
kommersiella aktörer prioriteras som hyresgäster. 

 
10. Rapporter 

Anne berättade om ett företag, Qlu som gör det hörbara synligt 
och berättar om goda hörselförhållanden. Staden har upphandlat 
tjänsten av företaget. Peter Sirén från företaget Transistor 
kommer gärna och berättar med för rådet säger han.  
Länk för mer info: https://www.qlu.fi/se/hem  
 

12.   Nästa möte 
   Nästa ordinarie rådsmöte blir tisdag den 27 februari 2018,       

Kl. 14.00-16.00 på Kulturskolan i Vällingby alternativ om det 
inte funkar är, Liljevalchs Konsthall. 

  Inget förmöte begärt denna gång. 
  Förslag uppkom kring möjligheten att förlägga ett gemensamt     
  möte med fastighetsnämndens funktionshinderråd den 12 mars.     
  Rådet ställde sig bakom förslaget. Christer kontaktar   
  sekreteraren i detta råd och undersöker saken vidare. 
  Kommande möten 2018. Platser meddelas senare. 
  27 februari, 10 april, 15 maj, 4 juni,14 augusti,  
  18 september, 9 oktober, 6 november, 11 december. 

 
8.      Övriga frågor och frågor som inte fått något svar 
 Fh-rådet väntar på svar från Roger Mogerts ersättare, Mirja 

Räihä angående rådets möjlighet till medverkan på 
kulturnämndens möten. 

 Anita framförde ett förslag på att rådet delar upp ansvaret i 
de olika programpunkterna eller fokusområdena som 
beskrivs i det nya programmet för tillgänglighet. 

 Anne Sjökvist tipsade om Hörselskadades facebooksida 
”Slingkommisionen” där det fortlöpande inkommer tips om 
på vilka institutioner förbättringar behövs. 

 Diskussion om vi inte skulle erbjuda nämnden och eller 
berörda tjänstemän en kort utbildning i frågor som rör 
funktionsnedsättningar, kanske en film som kortfattat 
beskriver det utvecklingsarbete som är på gång inom olika 
områden. 



 

 

 

 Anitas spännande inspel till Ronald, om det skulle vara 
möjligt att på Kulturhuset anordna en fotoutställning som 
behandlar ämnet psykisk ohälsa och hjärnans funktioner och 
möjligheter. Organisationen Hjärnkoll 
(http://www.nsph.se/hjarnkoll/ ) står som  producent. 
Skolor kan bjudas in till utställningen och ev. kan 
workshops genomföras som skapar delaktighet och debatt.    
Ronald ställde sig positiv till förslaget och kommer ta upp 
det med berörda inom program och 
utställningsverksamheten. Ronald lät meddela att man inte 
hunnit ta ställning till förslaget, men lovade återkoppla. 

 Rådets medlemmar uppmanades att ta fram ”indikatorer” till 
nästa möte, detta om möjligt. 

 Man önskar också en grundläggande utbildning i hur man 
använder iPads. (Christer ansvarar för att någon från KUF 
IT avd. besöker oss). 

 Det framfördes från rådet ett önskemål om att 
nämndhandlingarna, skulle skickas ut i pappersformat till 
rådets medlemmar, förslaget diskuterades. 
 

Balanslista 2018 

Ärende Ansvarig 
Tidsplan/ 
kommentar 

 Gå in på jämför stockholm -
http://www.stockholm.se/jamfor. 
Tillgängligheten presenteras 
med 9 olika ikoner per 
verksamhet. Finns det s.k. 
pictogram till varje verksamhet? 
Info om upplägget. 

Rådet 
 
 
 
 
Sekreteraren 

fortlöpande 

Vilka är tillgänglighetskonsulter 
på Stadsmuseet? 

Tillgänglighets 
konsult, Gunnar 
Häger 

23 januari 

Följa Stadsarkivets bygge i 
Liljeholmen. 
Information om bygget 
Studiebesök i Liljeholmen 

  Rådet 

 Under våren -18 
Peeter Mark bjuder 
in. 
  

Bjuda in representanter för 
Parkteatern 

Sekreteraren Under våren -18 

Hur ska rådet samarbeta med 
Kulturnämnden? 

 Rådet  
 
 
 
 

Fortlöpande kontakt 
med och bevaka 
”Tjut” tillsammans 
med b.la, 



 

 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 

Kulturstrategiska 
avdelningen 
Enheten, på KUF. 
 

Bevaka ombyggnad av 
Medborgarhuset. 

Lokalstrateg,  
Kulturförvaltningen
PO Törnqvist 

Från jan -18 och 
framåt 

Framtagande av aktiviteter och 
indikatorer kopplade till målen i 
programmet om delaktighet för 
VP 2018. 

Rådet 

Under våren -18 
Förslag till 
aktiviteter/indikatorer 
fastställs 

 
 
Eva Söderbärj, viceordförande                     Sven Hallberg, justerare 
 
 
 
  
Christer Nygren, sekreterare 
 
 


